
Obilazak Spinalnog centra u Varaždinskim Toplicama, župan 

Stričak: Unatoč izazovima Spinalni centar uskoro na raspolaganju 

korisnicima 

 

19.7.2022. 

 

 

 

U društvu ravnatelja Specijalne bolnice Varaždinske Toplice Denisa Kovačića, 

dr.med. gradonačelnice Varaždinskih Toplica Dragice Ratković, župan Varaždinske 

županije Anđelko Stričak, zajedno sa saborskim zastupnicima Ljubicom Lukačić, 

Barbarom Antolić Vupora i Sinišom Jenkačem, svojom zamjenicom Silvijom Zagorec, 

zamjenikom pravobraniteljice za osobe s invaliditetom Darijom Jurišićem, 

predstavnicima izvođača radova te županijskim vijećnicima i pročelnicima kao i 

ravnateljima zdravstvenih ustanova s područja Varaždinske županije obišao je 

radove na izgradnji Spinalnog centra (Nacionalnog rehabilitacijskog centra za osobe 

s bolestima i oštećenjima kralježnične moždine Specijalne bolnice Varaždinske 

Toplice). Svrha projekta je izgradnja i opremanje nacionalnog rehabilitacijskog centra 

kapaciteta 80 kreveta koji odgovara trenutnim i budućim potrebama za moderan 

pristup i sveobuhvatnu pomoć za pacijente sa teškim spinalnim oštećenjima i 

bolestima koji dolaze iz svih dijelova Republike Hrvatske. Kao što je župan Stričak 



istaknuo prilikom obilaska – izgradnja Spinalnog centra napreduje svojim tijekom te bi 

građevinski radovi trebali biti završeni do kraja rujna ove godine. 

 

Bez obzira na situaciju u kojoj smo se našli, a vezano uz koronavirus i poremećaje na 

tržištu kada govorimo o rastu cijena energenata i građevinskog materijala, veseli nas 

da su svi koji su bili uključeni u provedbu ove investicije na vrijeme vodili brigu o tome 

kako bi radovi mogli biti završeni do kraja devetog mjeseca. Paralelno s time 

završeno je i savjetovanje o opremanju Spinalnog centra te čekamo pozitivno 

mišljenje SAFU-a (Središnja agencija za financiranje i ugovaranje) kako bi se mogao 

raspisati natječaj. Ukoliko će sve ići onom dinamikom koju smo si zacrtali – do kraja 

ove godine centar bi mogao biti opremljen i dan korisnicima na uporabu, a najkasnije 

do ožujka iduće godine. Ujedno Uprava bolnice zajedno sa županijskim stručnim 

službama priprema i projekt unutarnjeg uređenja Minerve kako bi s obnovljenim 

sobama došli do pozicije hotela sa četiri zvjezdice. No, ni tu nećemo stati, bitno nam 

je da uredimo i okoliš te vanjske sadržaje kako bi kroz godinu, dvije, a najviše tri cijeli 

ovaj kompleks bio u jednom novom ruhu – naglasio je župan Stričak. 

 

Ravnatelj Specijalne bolnice za medicinsku rehabilitaciju Varaždinske toplice Denis 

Kovačić,dr.med. zahvalio se svima koji su bili uključeni u pripremu projekta i njegovu 

realizaciju, od Vlade RH, do saborskih zastupnika, Varaždinske županije te do 

djelatnika same bolnice. 

 

Liječenje i rehabilitacija osoba s povredama kralježnične moždine je nešto čime se 

Specijalna bolnica za medicinsku rehabilitaciju jedina u Hrvatskoj bavi, to je uistinu 

nacionalni centar. Novi centar prostirat će se na oko 7.000 četvornih metara novih 

terapijskih i smještajnih prostora umjesto dosadašnjih 1.000 do 1.500 četvornih 

metara u kojima sada radimo. Za naše prilike  riječ je o nadstandardu, a zapravo bi to 

trebao biti standard svih naših zdravstvenih ustanova koje su namjenski građene – 

rekao je, između ostalog, ravnatelj Kovačić. 

 

Naime, uz visokokvalitetno uređene prostore poliklinike, stacionara, dnevne bolnice 

te terapijske prostore sa sofisticiranom opremom, a koji su prvenstveno namijenjeni 

za osobe s bolestima i oštećenjima kralježnične moždine, u centru će biti smještena i 

nova praonica bolnice te bolnička mrtvačnica. 



Saborska zastupnica Ljubica Lukačić izrazila je zadovoljstvo viđenim, prvenstveno 

zbog osoba s invaliditetom i svih onih koji će koristiti usluge Spinalnog centra. 

 

Ljudi svakodnevno stradavaju u prometnim nesrećama, padovima i slično gdje se 

događa povreda kralježnice i leđne moždine i usluge Spinalnog centra bit će im 

itekako potrebne. Zahvaljujem se prije svega predsjedniku Vlade RH Andreju 

Plenkoviću koji je od početka imao sluha za izgradnju Spinalnog centra, a sada smo, 

obzirom na poskupljenja, uspjeli još rebalansom proračuna osigurati potrebnih 15 

milijuna kuna. To zaista puno znači i očekujem da ako bude potrebno da će biti 

osigurana i dodatna sredstva, kako bi ovaj Centar bio gotov u što kraćem roku. 

Zahvaljujem se županu, gradonačelnici, kolegama zastupnicima i svim drugima koji 

se zalažu i daju sve od sebe da ovaj centar što prije ugleda svjetlo dana. Tako da oni 

koji imaju povredu budu adekvatno zbrinuti i da kad izađu iz ovog Spinalnog centra 

budu osposobljeni za samostalan život – zaključila je zastupnica Lukačić. 

 

Ukupna vrijednost projekta u fazi ugovaranja radova: 112.775.377,15 HRK (od toga 

83.000.000,00 HRK iz Europskog fonda za regionalni razvoj kroz Operativni program 

Konkurentnost i kohezija 2014. – 2020, 24.094.150,65 HRK iz državnog proračuna 

Republike Hrvatske putem Ministarstva zdravstva te 5.681.226,50 HRK vlastitih 

sredstava. Kroz provedbu projekta, zbog vantroškovničkih radova koji nisu mogli biti 

ranije predviđeni, došlo je do povećanja ugovorene vrijednosti radova, koja se od 

početnih 88.131.304,49 kn (s PDV-om) popela na 97.11.853,61 kn, čime je ukupna 

vrijednost projekta porasla na 125.172.344,88 kn. 

 



















 



 


